
中国和平发展基金会是经国家民政部批准的全国性非营

利机构，于 2011 年 1 月在北京注册成立，2017 年 6 月被

民政部认定为慈善组织。办会宗旨是传播和平发展理念，开

展国际公益活动，支持中国社会组织开展国际交流，促进世

界和平发展与共同繁荣。

自成立以来，基金会围绕办会宗旨，先后在 18 个国家

开展了近 50 个惠民项目，主办或合作举办了 60 多个双多边

交流研讨项目，开展了 20 多个研修项目。2014 年 7 月正

式获得联合国经社理事会特别咨商地位。

“丝路之友”项目是基金会的品牌项目，主要面向“一

带一路”沿线相关国家，开展惠民、研修及对话会三个方面

的项目。惠民项目主要以医疗、教育、职业培训为主；研修

项目以新媒体、电子商务、现代农业等为重点领域；对话会

侧重增进中国与相关国家智库、学者的相互沟通交流。
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2014 年 7 月，联合国经社理事会正式通知中国和平发展基金会

获得特别咨商地位。

CFPD 
Introduction

Special consultative status by the economic and social 
council approved by substantive session of ECOSOC 

China Foundation for Peace and Development (CFPD) is a national 
non-profit organization approved by the Ministry of Civil Affairs 

of  China. It was registered in January, 2011 in Beijing and recognized 
by the Ministry of Civil Affairs of China as a charitable organization in 
June, 2017. The purpose of CFPD is to spread the idea of peace and 
development, support Chinese NGOs in participating in international 
exchanges and cooperation, conduct international charity programs 
and promote peace, development and common prosperity worldwide. 

Since its foundation, CFPD has operated nearly 50 livelihood projects 
in over 18 countries, held or sponsored more than 60 bilateral and 
multilateral exchange sessions and seminars and organized over 20 
training seminars. In July, 2014, it was granted Special Consultative 
Status by UN ECOSOC.

“Friends on the Silk Road” is one of CFPD’s flagship programs for 
countries along the Belt and Road to carry out public welfare projects, 
study and training programs and international dialogues. Public welfare 
projects focus on medical care, education and vocational training; 
study and training programs take new media, e-commerce and modern 
agriculture as priorities; international dialogues focus on promoting 
communication between China and foreign think tanks and scholars.

In July,2014,  CFPD was granted Special Consultative Status by UN ECOSOC.



Public Welfare Projects Study and Training Programs

International Dialogues

基金会以新媒体、电子商务和现代农业及社会治理为重点领域，先后组织柬埔寨、马来

西亚、蒙古、尼泊尔、巴基斯坦、斯里兰卡、泰国等国媒体、非政府组织及研究机构等各界

人士组成的研修团来华考察交流，增进了民间交往和相互了解。

Focusing on new media, e-commerce, modern agriculture and social governance, CFPD invited 

a number of media , NGOs, think tanks and academic institutes from Cambodia, Malaysia, 

Mongolia, Nepal, Pakistan, Sri Lanka and Thailand to visit China for study and training, so as to 

enhance exchanges and mutual understanding among peoples of these countries.

Malaysia New Media Development Workshop Sri Lanka Modern Agriculture Senior Workshop

Peace and Development Forum “Friends on the Silk Road” Dialogue

  基金会在缅甸、蒙古、

苏丹等国多次开展“光明行”

活动，使 1000 多名白内障

患者重见光明，在缅甸、柬

埔寨、蒙古等国建成 4 所医

院，并配套开展捐赠医疗用

车、培训医护人员、送医下

乡等多项公益活动。

CFPD has launched “Brightness 
Action” in Myanmar, Mongolia 
and Sudan, helping more than 
1000 cataract patients to restore 
vision. CFPD built 4 hospitals 
in Myanmar, Cambodia and 
Mongolia and conducted 
supporting activities including 
donating medical vehicles, 
training medical staff and 
providing free medical service for 
people in rural areas.

CFPD held Peace and Development Forums and “Friends on the Silk Road” Dialogues as well as 
other international dialogues and symposia among NGOs, think tanks and academic institutes 
to promote communication, understanding and cooperation between different countries and 
civilizations.

基金会先后主办和平发展论坛，“丝路之友”对话会等一系列对话研讨活动，与各

国民间组织、智库、学者等就促进不同国家和文明间的互相沟通、理解与合作开展交流

探讨。
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马来西亚新媒体发展研修团

和平发展论坛 “丝路之友”对话会

斯里兰卡现代农业发展高级研修团

基金会先后与蒙古、巴基

斯坦、赞比亚等国社会组织合

作，在当地开展建筑、计算机、

原料加工等领域职业技能培训，

受益学员累计近 1500 人次，同

时开展了援建职业技能培训中

心及捐赠职业培训物资等活动。

CFPD has cooperated with NGOs 
in Mongolia, Pakistan and Zambia 
to provide vocational training 
in construction, computer and 
raw materials processing, etc., 
providing nearly 1500 training 
opportunities. Meanwhile, CFPD also 
funded vocational training centers 
and donated vocational training 
materials to those countries.

中赞友好职业技能培训
China-Zambia Friendship Vocational Training Program

CFPD has funded 25 schools and 
kindergartens in Cambodia, Laos, 
Myanmar, Mongolia, Pakistan, 
the Philippines and Sudan and 
carried out 4 electronic information 
education projects in Turkey, 
Tajikistan and Nepal, benefiting 
30000 students from 10 countries.

中巴友好奖学金
China-Pakistan Friendship Scholarship

光明行
Brightness Action

中蒙库盟幼儿园
China-Mongolia Khuumun Kindergarten

尼泊尔电子阅览室
“Friends on the Silk Road” Electronic Reading Room in Nepal 

中柬友好中心医院
China-Cambodia Friendship Central 
Hospital

中蒙青格尔泰区儿童诊所
China-Mongolia Chingeltei Pediatric 
Clinic

中缅友好杜庆芝医院
China-Myanmar Friendship Daw Khin 
Kyi Hospital

Representative Projects
代表项目

中老农冰村小学
China-Laos Nong Ping Primary School

基金会在柬埔寨、老挝、缅

甸、蒙古、巴基斯坦、菲律宾、

苏丹等国援建 25 所学校及幼儿

园，在土耳其、塔吉克斯坦、尼

泊尔等国实施 4 个电子信息教育

项目，共有 10 个国家 30000 多

名学生从中受益。

医疗卫生领域
Medical Care

教育领域
Education 

职业技能培训
Vocational 

Training

“丝路之友”小学 
“Friends on the Silk Road” Primary School

中巴瓜达尔地区法曲尔公立小学
China-Pakistan Government Primary School Faqeer 
Colony,Gwadar

Representative Projects代表项目

Representative Projects代表项目

Representative Projects代表项目


